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ROČNÍK  XXIX 

                 JARO 2023 

obecní zpravodaj 
Milí spoluobčané, 
    první tři měsíce roku uplynuly jako voda v našem potoce. Osobně mám paní zimy už dost s jejími výkyvy a 
náladami. Prostě se těším na teplo a na to až se všechno zazelená a rozkvete. Už i děti ze základní školy vynesly 
Moranu a přivolávaly jaro.  
    A nejsou v tom samy. Před 
pár dny jsem slyšela bavit se 
dvě postarší dámy, kdy ta 
jedna sdělovala druhé, jak jí 
bolí klouby a jak se už těší na 
sluníčko, které jí dělá dobře. 
    Stejně jako tyto dámy i 
obec vyhlíží nové věci. 
Chystáme některé úpravy, 
opravy a úspory. V dnešní 
době drahých energií je třeba dělat úsporná opatření. Například v příštích měsících 
dojde ve všech našich částech k výměně svítidel veřejného osvětlení ze sodíkových na 
LED. Také připravujeme projekt osázení fotovoltaických panelů na obecní budovy. 

   Letos by pro všechny naše občany také mělo dojít k obměně dětského hřišťátka na hřišti 
za školou. Již nyní jsou sundané lodičky, které budou nahrazeny novými houpačkami a 
dalšími herními prvky. Pro starší děti a dospělé tam vznikne místo pro posilování tzv. 
workout. Takže když si přijedete na kole nebo pěšky ze Lhoty z Chábor či Podbřezí zahrát 
tenis nebo zakopat s míčem, nezapomeňte vzít vaše děti s sebou, aby i ony posílily své 
zdraví a užily si něco nového        .  
Novinky v odpadovém hospodářství 
   V květnu se připravuje přistavení velkoobjemových kontejnerů v Podbřezí a ve Lhotě. Sám 
název napovídá, že tam patří věci velkého objemu, jako jsou staré sedačky, staré sportovní 
náčiní, matrace atd. Od letoška Vás všechny žádáme, abyste do nich nedávali dřevo, plast a 
železo. Samozřejmě do něj nepatří ani bio odpad. Je nový zákon a obec tedy bude přivážený 
odpad kontrolovat. Neznamená to, že železo plast a dřevo nemůžete přivést, ale na plast jsou 
žluté pytle nebo kontejnery. Na železo bude přistaven kontejner na návsi v Podbřezí a dřevo 
se bude odkládat na určené místo na obou stanovištích. 
    Dále Vás žádáme, abyste když přivezete papír za obecní úřad, prázdné kartonové krabice 
rozložili a neodkládali je tam jen tak. Stále se snažíme jako obec hledat možnosti úspory. 
V dnešní době, zvyšujících se cen i za vývozy odpadů, je důležité snažit se vytřídit ze 
směsného, co nejvíce odpadu jako je bio, papír, sklo, plast a plechovky od čehokoliv, za tento 
odpad se nám zpětně od EkoKomu alespoň něco vrátí. Snad už nemusím připomínat, že do 
směsného odpadu – vaší popelnice, by nic z výše jmenovaného nemělo přijít. To vše navyšuje 

váhu směsného odpadu, za to vše se platí. Děkuji všem, kteří se snaží třídit a kterým není jedno, jak se co dělá. 
     Přeji Vám všem dobrou náladu, zdraví a také požehnané Velikonoce, které jsou za dveřmi.  

Ester Horáková, starostka 
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SPOLEČENSKÁ KRONIKA 
 

     
   Životní jubilea:   
      

Duben    
   Volfová Lidmila           Podbřezí  81 let                  Narodili se:  
  Kovářová Marta Podbřezí 82 let     

   Nesvačilová Jana Podbřezí 82 let         Marek Tomáš     Podbřezí 77     11.2.2023  
              Votroubková Marta Podbřezí 70 let                       
                Rodičům gratulujeme. 

                         Květen 
   Kletečka Václav               Podbřezí 80 let               
     

                        Červen                               
  Melichar Václav Lhota Netřeba 87 let              
  Novák Josef  Podbřezí 86 let 
 Pecholtová Miloslava Podbřezí 80 let 
 Hronovský Václav Chábory 80 let 
 Truhlář Ladislav  Chábory 80 let 
 Tomáš Josef  Podbřezí 75 let 
 Novotný Josef  Podbřezí 75 let 
            

Všem oslavencům blahopřejeme   

 
 
 
 
 

                        

                         Tříkrálová sbírka 2023 

 

   Tříkrálovou sbírku jsme letos v Dobrušce a okolí pořádali po  dvacáté 
druhé a jsme moc rádi, že opět v normálních podmínkách bez žádného 
omezení. Této největší sbírky se účastní každoročně tisíce dobrovolníků. 
Malí králové přinesli do domovů přání zdraví a pokoje po celý rok. 
   Letos jsme vyslali do terénu za celé Dobrušsko celkem 145 skupin 
(tzn. 580 koledujících lidí). 
   Jen pro zajímavost připomenu dvě čísla. V roce 2020 se celkem 
vykoledovalo rekordních 802 000 Kč, v r. 2021 se online a statickými 
pokladničkami posbíralo celkem 354 tis. Kč. Letos je vykoledované číslo 
nejvyšší a činí 996 291 Kč. 
   Peníze z TKS jsou používány na sociální službu Osobní asistence, na další pomůcky do charitní půjčovny a přímou 
pomoc lidem v tísni. Jedno použité auto bylo zakoupeno na rozšiřující se objem našich služeb – především osobní 
asistence, humanitární sklad a potravinová pomoc. 
   Děkujeme vám za to, jakým způsobem koledníky přijímáte ve svých domovech, děkuji všem dárcům, dětem a jejich 
rodičům, vedoucím skupinek, dobrovolnicím v kuchyni, pánům farářům za požehnání nejen v Dobrušce, ale všude 
v okolí.  
   Jménem Farní charity Dobruška i jménem svým Vám všem přeji hodně zdraví, optimismu a vzájemné lásky.    
 
                             Ing. Jana Poláčková 

Farní charita Dobruška 
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V Podbřezí a ve Lhotě Netřebě jste darovali  39 014 Kč. Děkujeme. 

 
 
Vítání občánků 
 

   Dne 15.3. jsme se sešli odpoledne v Motelu Skalka, kde jsme přivítali tři nové občánky. Dvě holčičky a jednoho 
chlapečka. Dětičky doprovodili nejen jejich rodiče, ale i sourozenci, babičky, dědečkové, prababičky, tety a byla to 
milá akce. Paní starostka měla 
krásný proslov, holky Volfovy a 
Doležalovy zazpívaly několik 
písniček a atmosféra byla až 
dojemná. Maminky tradičně 
dostaly kytičku a děti dárečky spolu 
s finančním darem. Dali jsme si 
dortík, něco dobrého k pití a 
popovídali jsme. Už teď se těšíme, 
až přivítáme nová miminka. 
 

 

 
Setkání seniorů 
 

   Na 18.března odpoledne jsme 
sezvali do Hostince Skalka naše 
seniory na setkání. To se vždy 
pořádalo před Vánoci, ale rozhodli 
jsme se, že ho přesuneme na toto 
optimističtější období, že Jarní 
setkání seniorů bude i „zdraví 
bezpečnější“ . Po přivítání paní 
starostka v krátkosti promítla pár 
fotografií z dění v obci 
v předchozím roce. Přeci jenom ne 
každý se vždy může účastnit každé akce. Poté se o slovo přihlásil pan Kavka, který nám popovídal něco málo o svých 
cestách po světě a nabídl, že se někdy můžeme potkat na nějaké přednášce, kde nám poví více. 
   Pak už dostala slovo slečna Kateřina Rozínková, kterou jsme pozvali, aby nám pověděla něco o svém dobrovolničení 
v Africe. Pracovala v dětské nemocnici v Ugandě a její povídání a fotografie byly opravdu poutavé a zajímavé. Každý 
z přítomných si domů odnesl malý jarní dáreček (petrklíč) a zdálo se, že setkání se vydařilo ke spokojenosti všech.  
 

Andrea Dušková 
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Sdružení žen Podbřezí, z.s. 
 

Motýlí Babský bál 
   V sobotu 28.1.2023 jsme v Hostinci Skalka uspořádaly společenskou událost slavnostní povahy 
spojenou s tancem za zvuku taneční hudby v podání Michala Meisnera. Tomuto dni předcházely hodiny 
příprav a chystání, které se na plese proměnily v krásnou motýlí výzdobu, bohatou tombolu 
s motýlím pečivem a s obsluhou na sále s překrásnými motýlími čelenkami. Mimo toto vše 
jsme chtěly bál oživit neopakovatelným zážitkem nejen pro diváky, ale také pro samotné 
aktéry a secvičily jsme taneční choreografii na píseň Argentinec od Jany Rychterové. O tom, 
jaké se chystá půlnoční překvapení, věděly pouze ženy ze spolku a jeden „čupr“ kluk ze 
Skalky. Moc se nám to letos povedlo, a i když někdy tohle náš starej těžko chápe, věřím, že 
nás to bude bavit i nadále . Děkujeme všem, kteří náš spolek finančně podpořili 
v předprodeji vstupenek a svými dary do tomboly a také těm, kteří svou návštěvou plesu vzpružili 
vesnickou pospolitost. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Výroční členská schůze 
   Dne 11.3.2023 jsme pouze po pěti měsících opět svolaly výroční členskou 
schůzi. Tímto krokem jsme datum VČS navrátily do tradičního březnového 
termínu, který nám narušilo covidové období. Jarní atmosféru umocnila paní 
Tereza Štenclová z Bílého Újezdu se svojí jarní prodejní výstavou. Během schůze 
jsme schválily zprávu o činnosti za minulé období a zprávu o hospodaření. Velmi 
nás potěšilo, že jsme přijaly nové členky, paní Štěpánku Věříšovou a paní Lenku 
Veverkovou. Po závěrečné diskuzi jsme se společně na památku vyfotily. 
Vzhledem k tomu, že v současné době náš spolek čítá 56 členek, je čtenáři 
zřejmé, že na fotografii nejsme všechny… Po výborné večeři od skvělého 
šéfkuchaře, Leoše Janského, byla připravena beseda pro veřejnost. Naše pozvání 
přijal pan Josef Kejval, který nám přiblížil život na Zlatém potoce v minulých 
dobách. Dozvěděly jsme se, jak se žilo ve mlýně, co obnášelo plavení dřeva a 
bělení plátna, které probíhalo přímo u nás v Podbřezí. Vyprávění bylo velmi 
poutavé a uběhlo jak voda tekoucí pod mlýnským kolem.  

SPOLKY A SDRUŽENÍ OBCE 



ROČNÍK  XXIX         JARO  2023         Stránka 5 

 

                                                                                              

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
S přáním krásných jarních dní 

                                   Marcela Volfová 
 
 

 

 
 
 

 
 
 
 

 



ROČNÍK  XXIX         JARO  2023         Stránka 6 

 

                                                                                              

SDH Skalka - Podbřezí 
 

   První akcí našeho sboru v novém roce je zpravidla Výroční valná hromada. Ta letošní se uskutečnila v sobotu           
7. ledna. Po zahájení, přivítání hostí a uctění památky zesnulých byla zvolena mandátová komise, přednesena zpráva 
starosty, velitele, pokladní i revizní komise. Dále jsme si odsouhlasili 
plán činnosti pro rok 2023 a zvolili delegáty na výroční valné hromady 
v sousedství. Za svoji dlouholetou práci pro sbor byl oceněn Lukáš 
Králíček (údržba chlazení) a Radek Volf (každoroční zhotovení věnce 
k pomníku padlých pokládaného při posvícení). Děkujeme za jejich píli a 
nadšení i to, že je stále neopustilo. Překvapení se dočkal i starosta 
sboru Pavel Mervart, kterému přátelé hasiči pořídili ozdobnou 
slavnostní šňůru k vycházkové uniformě. Ten koukal! V diskuzi bylo 
poděkováno i Tondovi Novotnému ml. a Vráťovi Cvejnovi za 
pravidelnou údržbu hasičské techniky. Po usnesení a závěru byly 
promítnuty fotky, které pořídili Tomáš Sládek, Miloš Novotný, Luboš 
Pohl a Lenka Mervartová. Některé fotky byly staršího data, a tak jsme 
se hezky pobavili i zasoutěžili v tom, ze kterého roku fotky pochází a 
kdo na nich vůbec je. Večer se vydařil a my se domů rozešli v dobré 
náladě.  
   V lednu jsme se ještě sešli na dvou výborových a jedné členské schůzi, abychom řešili další činnost SDH. Naši 
delegovaní zástupci se zúčastnili Výroční valné hromady SDH Lhota Netřeba. V lednu byly předány panu Machovi 
materiály pro knihu ke 140. výročí založení sboru. Stále platí: pokud máte nějakou vzpomínku či fotografie z hasičské 
činnosti v obci, které by se do knihy hodily, je možné je předat starostovi sboru. 
 

   Následující akcí byl Hasičský ples, který se konal 
11. února. Před plesem bylo třeba nachystat 
vstupenky a obejít s nimi vesnici, dále roznést 
plakáty a pozvánky, vyzdobit sál a především zajistit 
tombolu. Tímto chci poděkovat všem, kteří pomohli 
a všem, kteří přispěli. Bez vás by to nešlo. Ples byl 
plný veselí a hudby. Tak, jak to má být. K tanci nám 
pěkně vyhrávala skupina TROP. O příjemné zpestření 
se postaralo naše mládí. Filip Umlauf, Dominik 
Umlauf s přítelkyní, Danek Mňuk, Kuba Volf  a 
Tomáš Ehl předvedli pohádku O Popelce v jiném, 
kratším, ale o to zábavnějším podání. Brečeli jsme smíchy. Úžasný nápad. Všichni si zaslouží pochvalu i poděkování. 
Ples vyvrcholil bohatou tombolou, kterou ozdobily nádherné dorty od Káti Doležalové. Vyhrál snad každý. 
Samozřejmě, že ten, kdo měl štěstí či více losů, vyhrál víc. Takže příští rok na viděnou. Můžete to zkusit.  
    Aby výzdoba z plesu, jak našeho, tak i žen, nevyšla „v niveč“ uspořádali jsme dne 24.2.2023 Výroční valnou 
hromadu okrsku č. 2. Zúčastnění zástupci byli spokojeni. Děkujeme Hostinci Skalka, je to hlavně jejich zásluha.  
 

   
   Tonda Novotný ml. se nezalekl výzvy a stal 
se na chvíli dokonce i učitelem kreslení. 
Každý pátek od půl páté se s dětmi sešel a na 
obecním úřadě v knihovně malovaly, až 
vytvořily krásné obrázky s hasičskou 
tématikou do soutěže „Požární ochrana 
očima dětí“. Držme palce, třeba vyhrají. 
Nadále se kroužek mladých hasičů bude 
scházet v pátek, dle počasí i venku. 
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   Zima chvíli byla a pak zase nebyla, a tak si myslím, že už se všichni těšíme na jaro, které už se pomalu, ale jistě hlásí: 
den se prodlužuje, kvetou sněženky, bledule, talovíny i kočičky, ptáčci zkoušejí své hlásky, co to dá, zahrádky i stromy 
lákají, blíží se Velikonoce.  
 

   A na co se budeme těšit spolu s hasiči? 
 

   Dne 29. dubna pořádáme výlet. Myslím, že si ho zasloužíme. Cílem jsou Čechy pod Kosířem a nádherné muzeum 
s kočáry. Byli jsme tam vloni. Pan majitel je sice malý, ale svým jménem Obr přesně vystihuje jeho srdce a nadšení 
pro věc. Umí poutavě a humorně vyprávět. Fakt stojí za to tam jít a vidět všechny ty úžasné kočáry z dob princezen.  
Je možno navštívit i zámek. V neposlední řadě (a to byste nečekali) navštívíme i pivovar Holba v Hanušovicích. Máme 
posledních pár míst. Pokud máte zájem, neváhejte. 
 

   V květnu nás čeká okrskové cvičení. Stejně jako vloni opět v Čánce. To abychom začali trénovat!  V plánu je i 
červnová soutěž O pohár starostky. Tak uvidíme, na co nám zbydou síly. 
 

   Chtěla jsem napsat ještě něco, co se úplně "hasičiny" netýká. Týká se ale všech, takže i hasičů. To, že bude Den 
Země a lidé vyrazí v ten den uklízet kdejaký odpadek, je sice fajn, jde však jen o 1 den. Je ale mezi námi někdo, kdo 
vychází na procházky s igelitovým pytlem a ty odpadky sbírá, ať svátek Země je či není. Je to obdivuhodné. Chodím 
sice také na procházky, ale to, co dělá Slávka Cvejnová, jsem ještě nezkusila. No, snažím se alespoň žádný nepořádek 
po sobě v přírodě nezanechávat. Takže díky Slávce je kraj kolem nás hezčí. Přejme si, ať se vrací s co nejmenším 
úlovkem.  
 

Za SDH Podbřezí a Skalka s přáním šťastného jara 
Lenka Mervartová 

 

 
SDH Lhota Netřeba 

 
   Jaro 2023 je již tady, ale já se musím nejdříve vrátit ke konci roku 
2022. Dne 28. prosince dobrovolníci Martin se Zuzkou pořádali v 
úřadovně OÚ ve Lhotě Netřebě tradičního Předsilvestra. Poslední 
posezení roku 2022 se opět 
vydařilo. Sešla se spousta lidí, 
povídalo se, jedlo, pilo, slavilo, a 
také se ve vedlejší místnosti hrál 
ping pong, protože bychom se 

snad ani do té jedné nevešli 😊.  
Po půlnoci se ale Předsilvestr 

zvrhl ve tvrdý trénink na turnaj v ping pongu, který se konal 29. 12. 2022 
v hostinci Skalka. Někteří bohužel lehce přetrénovali a na výsledcích se to pak 
projevilo. Ženy ovšem zvítězily na celé čáře! 
 

   Dne 28. ledna 2023 se po dvou letech konala 
regulérní Výroční valná hromada SDH Lhota 
Netřeba v Motelu Skalka. Účast sice nebyla 
stoprocentní, ale skoro! Sešlo se nás opravdu 
hodně, i když někteří se museli pro nemoc 
omluvit. Byl to i náš starosta sboru Josef Pašta, 
který se snad poprvé nezúčastnil. Naštěstí ho 
zdárně zastoupili zbylí funkcionáři. Zhodnotili 
jsme uplynulý rok a naplánovali spoustu úkolů a 
akcí pro rok 2023. Podpořili nás hosté z SDH 
Podbřezí a starostka obce Podbřezí, paní Ester 
Horáková.  
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   Zástupci našeho sboru se v lednu a v únoru také zúčastnili VVH SDH Podbřezí a VVH celého našeho okrsku. Oboje 
se pořádalo v hostinci Skalka.  
 

   Žádný z prvních pátků se letos ještě neuskutečnil. Seznam pořadatelů se zatím totiž moc nezaplnil. Pokusíme se ho 
doplnit během jarních akcí, abychom nepřišli o možnost setkávání občanů naší vesnice.  
 

  Významnou událostí předjaří roku 2023 byl výlet, který po delší pauze pořádal pro členy a jejich rodinné příslušníky 
SDH Lhota Netřeba. Vyrazili jsme v sobotu 11. března. Jednou za čas přijde nečas. Prostě takové počasí, že by psa 
nevyhnal. Varování, aby kvůli silnému větru lidé raději nevycházeli. Sníh, mráz a fujavice. Co v takovém počasí dělat? 
Jet na výlet s SDH Lhota Netřeba! Našemu spolku se 
totiž výjimečně daří si tyto dny vybírat na své akce. Co 
nás nezabije, to nás posílí… A i tentokrát jsme to 
zvládli a odnesli si nezapomenutelné zážitky. Už ráno, 
když jsme po sedmé hodině nabírali první účastníky, 
nebylo světa znát. V garážích hasičárny rušila výklad 
meluzína, dojít zpět k autobusu chtělo narazit čepici, 
kapuci a nenechat se odnést ve sněhové vánici poryvy 
větru. No a při stoupání k Pastvinské přehradě to už 
vypadalo na sněhové řetězy. Hlavně při výjezdech 
z lesa do volné krajiny se silnice měnila na sjezdovku. 
Tolik k popisu chybně objednaného počasí. A co jsme 
vlastně všechno navštívili? 
   Jako první zastávka nás čekala nová budova 
Hasičského záchranného sboru Královehradeckého kraje v Rychnově nad 
Kněžnou. Věrka Müllerová nám tam domluvila bezvadnou dvouhodinovou 
exkurzi, na které jsme si mohli prolézt celou budovu i techniku skrz naskrz. Hned 
na začátku jsme byli svědky výjezdu ke spadlému stromu. Viděli jsme, jak službu 
konající hasiči opouštějí rozjedenou snídani, sjíždějí po trubce do garáže, berou si 
výjezdový oblek a v tu chvíli už vyjíždějí z vrat garáže. To vše do dvou minut od 
vyhlášení poplachu.  Poté jsme se s mírným zpožděním, které se už potom s námi 
táhlo a bylo způsobeno výše popsaným nečasem, přemístili na Přehradu Pastviny. 
Paní hrázná nás seznámila s historií díla, zavedla nás do strojovny a pak, když 
jsme sestoupili po 148 zasněžených kamenných schodech k patě přehrady, nás 
provedla chodbou vyhloubenou pod přehradou, kam se chodí kontrolovat 
prosakování vody a stabilita. Velmi zajímavý výklad v útrobách samotné vodní 
elektrárny by si určitě, až bude někdy klid, všichni rádi poslechli ještě jednou. Pak 
už jsme fofrem vyběhli těch 148 schodů a 200 metrů k zaparkovanému autobusu, 

který se po sněhem zasypané 
příkré cestě k hrázi neodvážil.     
V restauraci Nový dvůr v areálu Muzea řemesel v Letohradu nás už 
totiž čekal oběd. No čekal, stejně jsme si nakonec museli trochu 
počkat my, než před nás naservírovali předem objednané řízky, 
plátky a smažáky. Posilněni jsme prolezli tři patra poutavého muzea 
řemesel, kde bylo k vidění snad vše od knoflíku k mlýnskému kolu. 
Další zastávkou našeho výletu bylo Muzeum starých strojů a zařízení 
v areálu bývalé textilní továrny Vonwiller v Žamberku. Tímto velmi 
rozsáhlým muzeem ve výstavbě, zahrnujícím venkovní i vnitřní 
expozice více či méně uspořádaných a funkčních exponátů všeho 
druhu se zaměřením na různá odvětví historické techniky a jejího 

vývoje, nás provedl nadšený, všeho znalý a velmi upovídaný, ochotný a pro věc zapálený průvodce. Pak už byla na 
řadě večeře, kterou obsluha restaurace „DRAHA“ v Rychnově nad Kněžnou roznášela mnohem svižněji, než jsme 
zažili v poledne. Vyvrcholením dne byla hodina bowlingu. Čtyři dráhy jsme plně obsadili a pobavili se zase trochu 
jiným způsobem než obvykle. Plni zážitků jsme pak byli rozvezeni do našich domovů, aby nás v neděli ráno vytáhlo 
z postele sluníčko s příslibem, že příště už docela jistě absolvuje výlet, vejšlap nebo jinou akci s námi, s SDH Lhota 
Netřeba.   
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   První možnost bude mít 30. dubna, kdy pořádáme pálení čarodějnic. Dále nás čeká květnová zkouška techniky, 
letos opět v Čánce, a to 20.5.2023. Doufáme, že se už také podaří uspořádat nějaký ten první pátek. 
 

A pro účastníky výletu ještě řešení kvízu: 1a, 2a, 3a, 4b, 5b, 6c, 7a 😊. 

 
Za SDH Lhota Netřeba Vám krásné jaro a příjemné prožití velikonočních svátků přeje Petra Petříková. 

 

        

SK Skalka 
 

7. ročník vánočního turnaje 
  V úterý 27. prosince jsme vyrazili na vánoční turnaj do Skuhrova. Naším 
hlavním cílem bylo se sejít a společně si opět zahrát na nějakém turnaji, když se 
zrušila letošní liga v Broumově. Turnaje se zúčastnilo 14 týmů, které byly 
rozděleny do dvou skupin. První utkání jsme zvládli a zvítězili 3:2 proti týmu Nic 
moc. Následovala série neúspěšných zápasů a čtyř porážek, kdy naše výkony 
buď nebyly ideální, anebo byl soupeř nad naše síly. Poslední zápas ve skupině, 
který rozhodoval o postupu, jsme sehráli s naším největším rivalem týmem 
Krásní a nezkrotní. Zas a znovu to s nimi byl vypjatý zápas, který jsme zvládli a 
zvítězili v něm jednoznačně 4:0. Ze skupiny jsme díky souhře dalších výsledků 
postoupili dále ze čtvrtého místa. Ve čtvrtfinále jsme narazili na vítěze druhé 
skupiny Gucci gang. Zlepšený výkon oproti zápasům ve skupině nestačil a po 
prohře 2:4 pro nás turnaj skončil. Ačkoli úspěchu jsme nedosáhli, alespoň jsme 
se zvedli z gaučů od vánočních pohádek a vyběhali snězené cukroví. 

 
Zápasy ve skupině: 

   
SK Skalka : Nic moc 3 : 2 

SK Skalka : 3. lajna v Naganu 1 : 6 

SK Skalka : Démoni 2 : 5 

SK Skalka : ČastoPotLamě 3 : 5 

SK Skalka : Boží mlýny 3 : 5 

SK Skalka : Krásní a nezkrotní 4 : 0 

Čtvrtfinále: 
   

SK Skalka : Gucci gang 2 : 4 

Tabulka V R P Skóre Body 

1. Boží mlýny 5 1 0 27 : 11 16 

2. Démoni 4 1 1 21 : 13 13 

3. 3. lajna v Naganu 4 1 1 22 : 13 13 

4. SK Skalka 2 0 4 16 : 23 6 

5. Krásní a nezkrotní 2 0 4 8 : 16 6 

6. Nic moc 1 1 4 11 : 16 4 

7. ČastoPotLamě 1 0 5 13 : 26 3 
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Přátelské utkání v Pardubicích 
 

V sobotu 28. ledna jsme opět přijali pozvání na sehrání 
přátelskému utkání proti české reprezentaci neslyšících. Zápas 
se tentokrát odehrál v tréninkové hale.  
 

SK Skalka – ČR neslyšící 4:2 (1:1,1:1,2:0) 
Branky: M. Hladík (Umlauf D.), Jánský V. (Mňuk V.), Zelený Š. 
(Jarkovský M.), Ehl L. (Umlauf D.) 
 
 

 
Rychnovská hokejová liga 

 
   Přestože skalečtí hokejisté letos do žádné dlouhodobé soutěže nenastoupili 
i tak se určitá část z nich může radovat z titulu. Hráči, kteří jsou zde na 
fotografii, pravidelně nastupovali v rychnovské hokejové lize, kde 
reprezentovali tým HC Rychnov a pomohli mu k ovládnutí soutěže. Ligy se 
zúčastnilo sedm týmů, kdy se hrálo tříkolově každý s každým. Pořadí na 
dalších místech bylo následující: druhé místo HC Bílý Újezd, třetí místo HC 
Rokytnice a dále HC Záměl, HC Škorpioni Rychnov, HC Častolovice a HC 
Potštejn. Dominik Umlauf se stal nejproduktivnějším hráčem týmu HC 
Rychnov (30 gólů, 19 asistencí) a zároveň se umístil v top 3 kanadského 
bodování ligy. 

        Za SK Skalka 
Filip Umlauf 

 

Turnaj v ping-pongu 2022 (25. ročník) 
 

   Ve čtvrtek 29.12. po obědě se na sále v hostinci Skalka uskutečnil 25. ročník turnaje v ping-pongu. Letos se na turnaj 
kromě místních skalečáků dostavila i početná výprava přátel ze Lhoty, a celkový počet účastníků se vyšplhal na krásné číslo 
26 (18 mužů, 4 ženy a 4 děti).  
   Hráči a hráčky se rozdělili do skupin dle příslušné kategorie a po odehrání zápasů ve skupině následoval tzv. vyřazovací 
pavouk. U mužů se zároveň s klasickým postupovým pavoukem hrál ještě pavouk poražených. Celý turnaj se nesl 
v pohodové a přátelské atmosféře a bylo k vidění mnoho zajímavých a vyrovnaných zápasů.  
   V kategorii dětí si nejlépe vedl Kuba Stodůlka, který ve finále porazil Kubu Touce. Na zbylých místech se umístili Jára 

Jureček a Vojta Stodůlka.  
   V kategorii žen se mezi sebou utkaly ženy ze Lhoty. Bez jediného 
zaváhání a ztráty setu zvítězila Pavlína Mužíková, následovaná 
Zuzkou Michlovou, Veronikou 
Paštovou a Věrou Bušovskou.  
   V mužské kategorii obhajoval 
loňské vítězství Vojta Bílek a i letos 
si ze všech hráčů vedl nejlépe, 
když prošel celým turnajem bez 
jediné porážky. Ve vyrovnaném a 
pěkném finále zvítězil nad Otou 
Prokešem. Na třetím místě se 

umístil Libor Piskora, který v malém finále porazil Filipa Umlaufa. Na dalších příčkách se 
postupně umístili: Zdeněk Volf, Slávek Jureček, Karel Paštika, Milda Novotný, Petr Touc, 
Jakub Volf, Jirka Hovorka, Martin Pašta, Martin Zítko, Ondra Bílek, Radek Pašta, Jirka 
Mužík, Petr Pašta a Lukáš Ehl. 
 

   Sláva vítězům, čest poraženým a poděkování všem, kteří si přišli zasportovat a i těm, 
kteří se přišli jen podívat a tím podpořit tento tradiční a hezký turnaj.  
  

      Za SK Skalka Jiří Hovorka 
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Schůze zastupitelstva obce Podbřezí 

 
 
Schůze ze dne 9.2.2023 
ZO schvaluje: 
 

 Dodatek č.1 ke koncesní smlouvě se společností Aqua Servis a.s, Rychnov nad Kněžnou, který upřesňuje výplatu     
pachtovného, vč. předplaceného pachtovného 

 individuální dotace a veřejnoprávní smlouvy na rok 2023 pro: 
               - Domácí hospic Setkání, o.p.s. – v celkové výši 20.000,- Kč 
               - A Rocha, o.p.s. – v celkové výši 20.000,- Kč 
               - MARTA s.r.o. – v celkové výši 10.000,- Kč 

- Kultura Rychnov nad Kněžnou, s.r.o. – v celkové výši 8.000,- Kč 
- SDH Podbřezí – v celkové výši 15.000,- Kč 
- SDH Lhota Netřeba – v celkové výši 12.000,- Kč 

 pořizování Změny č.2 ÚP zkráceným postupem podle § 55 a stavebního zákona. 

 bezúplatný převod pozemků parc. č. 3588/2 o výměře 18 m
2
 a parc.č. 3588/3 o výměře 12m

2
, oddělené GP č. 367-

261/2022 od  pozemku parc. č. 3588, vše v obci a k. ú. Podbřezí,  z majetku KHK do majetku obce Podbřezí 

 nabídku Firmy HEXAGON ENERGY s.r.o., Praha 6, na pořízení projektové dokumentace, energetického auditu a žádosti o 
dotaci na obecní fotovoltaiku za celkovou cenu 229.700,- 

 
Schůze ze dne 23.2.2023 
ZO schvaluje: 
 

 výkup pozemku parc. č. 3247/2 v obci a k. ú. Podbřezí 

 výkup pozemku parc. č. 3044/2 v obci a k. ú. Podbřezí 

 výkup pozemku parc. č. 3061/2 v obci a k. ú. Podbřezí 

 výkup pozemku parc. č. 792/32 v obci a k. ú. Podbřezí 

 výkup pozemku parc. č. 3636 v obci a k. ú. Podbřezí 

 

Schůze ze dne 28.3.2023 
ZO schvaluje: 
 

 účetní závěrku Obce Podbřezí za účetní období roku 2022, náklady celkem 14.937.321,47 Kč, výnosy celkem 

13.524.052,24 Kč, výsledek hospodaření za účetní období roku 2022 činí ztrátu 1.413.269,23 Kč 

 závěrečný účet obce Podbřezí za rok 2022 s vyslovením souhlasu s celoročním hospodařením, a to bez výhrad 

 účetní závěrku Základní školy a Montessori mateřské školy Podbřezí za účetní období roku 2022. Výsledek hospodaření 

za účetní období roku 2022 je zisk ve výši 95.406,55 Kč. Částka bude použita na úhradu ztráty 50.341,67 Kč 

z předchozího roku a zbytek 45.064,88 Kč bude vrácen do rozpočtu obce, který je zřizovatel 

 objednání LED svítidel veřejného osvětlení u společnosti ELZA-Instal, spol. s r.o, Valašské Meziříčí, v rozsahu dle cenové 
nabídky za cenu 810.774,-Kč bez DPH, tj. 981.036,54 Kč vč. DPH 21 % 

 žádost o bezúplatný převod pozemků p. č. 879/16, 879/17, 879/18, 879/20, z vlastnictví ČR/ŘSD do vlastnictví obce  

 nabídku pojištění obecního majetku od společnosti Kooperativa pojišťovna, a.s., v celkové výši 63.760,- Kč za rok 

 přijetí daru od společnosti Nadační fond Škoda Auto, v celkové výši 225.000,- Kč tj. 45% celkových nákladů 

 

Připomínáme, že splatnost odpadu za rok 2023 je do 30. dubna 2023.  
Od začátku dubna Vám už ale svozová firma nevyveze popelnici, pokud na ní nebudete 

mít nalepenou samolepku, kterou obdržíte na OÚ po zaplacení odpadů. 
 

INFORMACE Z OBECNÍHO ÚŘADU 
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VELKOOBJEMOVÉ KONTEJNERY 
Od pátka do neděle 12. - 14. května 2023 budou                    
u Obecního úřadu v Podbřezí a u hasičské zbrojnice ve 
Lhotě přistavené kontejnery na velkoobjemový odpad.  

! Nově do kontejneru nesmí přijít dřevo, kov a plasty! 
  

                                                                      

ELEKTROODPAD 
    Od 12. května bude také možné se v Podbřezí zbavit 
starých elektrospotřebičů, jako jsou staré ledničky, pračky, 
sporáky, mikrovlnky atd.  Tyto spotřebiče můžete odložit u 
staré hasičárny v Podbřezí – naproti Kovářovým. SDH 
Podbřezí nabízí také pomoc při odvozu velkých spotřebičů.  
Lhotečtí občané se mohou starých elektrospotřebičů zbavit 

kdykoliv odložením u sběrné plechové garáže nad rybníčkem 
na návsi. 

 
KONTEJNER NA ŽELEZO 

 

V tomto týdnu také bude na návsi v Podbřezí přistaven 
kontejner na železo. 

 
 
 

 

                  
 

                       provede v naší obci mobilní svoz NEBEZPEČNÝCH ODPADŮ 

                           v sobotu 13. května 2023 
 

              stanoviště:     Podbřezí před OÚ                8,00 – 8,25 hodin  
                                      Lhota u kontejnerů              8,30 – 8,55 hodin 
      Vybírané nebezpečné odpady: 
oleje nebo tuky, barvy, lepidla, pryskyřice, rozpouštědla, kyseliny, hydroxidy, fotochemikálie, 
detergenty, odmašťovací prostředky, staré léky, pesticidy, akumulátory (i plné), monočlánky, zářivky, 
výbojky    
    
      Další odpady, které od Vás odebereme: 
 pneumatiky (osobní bez disků),  

 

                           JINÉ ODPADY NEŽ ZE SEZNAMU NEODEBÍRÁME!   : 494 666 220 
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Základní a Montessori mateřská škola 
 
 
 
   Letošní nový kalendářní rok jsme zahájili návštěvou Bílého Újezdu. Nejprve jsme zašli do místního kostela, jehož 
historií nás provedl náš emeritní pan starosta Antonín Novotný. Vyšlápli jsme i na kůr a interiér kostela si prohlédli ze 
shora. Po tomto zážitku a výtečných perníčcích od Jurečků jsme oplatili návštěvu školákům z Bílého Újezdu. Prohlédli 
jsme si školu a vyzkoušeli jejich robůtky, se kterými pracují ve výuce. S vyhlídkou, že i nás čeká zavádění těchto 
technických pokroků, jsme se vydali pěšky zpátky do Podbřezí. Dva dny na to, v předvečer svátku Tří králů, jsme se 
sešli ve škole, a děti na neobvyklém pódiu, a to schodech, zazpívaly některé známé vánoční koledy. Atmosféra byla až 
dojemná, a takto jsme zakončili dobu vánoční. Koncem ledna se ve škole sešlo víc než 15 předškoláků místních i 
přespolních. Přišli si se svými rodiči vyzkoušet znalosti a dovednosti, které budou ve škole potřebovat. Jsme nyní 
zvědaví a těšíme se, kolik prvňáčků přijde 14. dubna k zápisu. Konec ledna se nesl ve znamení vysvědčení a první 
únorový pátek jsme měli pololetní prázdniny. Děti mají také za sebou kurz plavání, více k tomu se dočtete v dalším 
čísle školního časopisu Podbřezáček, který je k dispozici u našich žáků nebo na webových stránkách. Masopustní 
veselí jsme v „outerek“ 21. února zahájili ve školce i ve škole karnevalem a po třetí hodině odpolední, když k tomu 
„dovolení na žádost paní starostka dala“, se průvod maškar vydal na cestu obcí „pro obveselení obyvatel 
podbřezských“. Ještě ten týden se konala i „školní kavárna“, ve které se v poměrně hojném počtu sešli pedagogové 
a rodiče. Při ní byly zmíněny i změny, které se chystají ve vzdělávání. Tradiční model „získat znalosti a splnit zadané 
úkoly“ by se měl postupně měnit na model „dokázat si poradit v různých nastalých situacích, přijímat je jako výzvu, 
mít odvahu k diskuzi, učit se spolupracovat, nebát se chyb a pracovat s nimi, vyhledat si potřebné informace a 
zpracovat je“ (ve vzdělávacích programech se uvádí termín „rozvíjet kompetence“), to vše v souladu s pravidly 
stanovenými a dohodnutými. Ministr školství Vladimír Balaš v souvislosti se změnami v českém školství na nedávné 
konferenci v Litomyšli odpověděl na otázku jedné učitelky, co vidí pod pojmem kvalitní vzdělávání: „Kvalitní 
vzdělávání musí začínat tím, že se vám podaří strhnout vaše studenty – žáky k tomu, aby začali sami hledat odpovědi 
na otázky. Aby je to, co dělají, začalo bavit, a aby byli aktivní součástí procesu vzdělávání.“ Taková je výzva i pro nás. 
 

Za celý školní tým vám příjemné jarní dny přeje Anna Hrčková, ředitelka 
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   V pátek 25. 3. jsme se sešli v 15h před školou a vynesli jsme Moranu, kterou vyrobily děti ve škole. Za zpěvu jsme ji 
upálili, hodili do řeky a děti ji ještě ukamenovaly, abychom se definitivně zbavili zimy a zlých časů. Tak snad… 
       

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
A na závěr pár fotografií z dívčí koledy, která proběhla v neděli 26. března. 

 

 
 


